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Protokoll 2/2025 

fört vid Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 30 januari 2025 kl. 18:00-19:45, 
Cronqvistsalen, Astrakangatan 19, Hässelby 
 

Ledamöter Michaela Hollis (KD) 1:e vice ordförande 
Lisa Carlsson (S) Ordförande 
Özlem Körhan (V) 2:e vice ordförande 
Henrik Löfqvist (S) §7 ersätter Johan Sjölander (S) 
Norma Aranda de Gutiérrez (S) §§1-6, §§8-22 ersätter Johan Sjölander 
(S) 
Niki Konomi (S) 
Diana Ghafour (S) §7 ersätter Robert Fischer (S) pga jäv 
Samuel Byström (V) 
Fatima Nur (L) 
Shwan Kareem (MP) ersätter Livija Ginters (MP) 
Busra Lina Kocaturk (M) 
Aras Amin (M) 
Jenny Holking (SD) ersätter Pär Gustavsson (SD) 
Robert Fischer (S) §§1-6, §§8-22 
Saad Gourrada (C) 
 

Ersättare Henrik Löfqvist (S) §§1-6, §§8-22 
Anna Hammarström (S) 
Selomon Keleta (S) §§1-6, §§8-22 
Diana Ghafour (S) §§1-6, §§8-22 
Ann-Margrete Nilsson (M) 
Julia Gruvin (M) 
Louise Ajnesjö (M) 
Linn Carlsson-Molife (L) 
Anna Tatarovic Björklund (C) 
 

Övriga närvarande Gunilla Ekstrand Förvaltningschef 
Jenny Bejker Avdelningschef §§1-20 
Birgitta Thulén Avdelningschef §§1-20 
Sofia Björkvall Avdelningschef §§1-20 
Malin Lejonqvist Nämndsekreterare 
Magdalena Jukic Facklig §§1-20 
Christina Christiansson Facklig §§1-20 
Kajsa Malmkvist-Eriksson Facklig §§1-20 
Sari Kyhälä Tjänsteman §§1-20 
Leo Larsson Tjänsteman §§1-20 
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Justerare Lisa Carlsson, Michaela Hollis 
 

Datum för justering 2025-02-03 
 

Paragraf §§1-22 
 

Sekreterare Malin Lejonqvist 
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Allmänhetens frågestund 
Under allmänhetens frågestund togs bland annat följande frågor 
upp: 

 Fråga om det planerade HVB-hemmet (hem för vård och 
boende) på Loviselundsvägen. 

 Hässelby-Moskén önskar hyra lokal till ramadan. 
Kvällens tema 
Hållbar förskola, social och kulturell dimension 
Sammanträdet har filmats och sänts. Allmänhetens frågestund 
har inte filmats och sänts 
  
  
  
  
  
https://live.mediaflow.com/38NEHEZ0J9 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Beslut  
Ordförande Lisa Carlsson (S) öppnar dagens möte. 
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§ 2 
Dagordningen godkänns  

Beslut  
Dagordningen godkänns med tillägg av två inkomna skrivelser från 
Sverigedemokraterna. Skrivelserna handlar om medborgarkontor i 
Hässelby-Vällingby och tillgång till simhallar i Västerort. 
Skrivelserna tas upp under punkt 20, övriga frågor. 
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§ 3 
Tid för justering och utseende av justerare  

Beslut  
Ordförande Lisa Carlsson (S) och första vice ordförande Michaela 
Hollis (KD) justerar protokollet 3 februari 2025 kl 12.00. 
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§ 4 
Förvaltningschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnar följande information: 
  
Förvaltningen startar ett nytt projekt för att stärka stödet till 
Stockholmsjobbare. Genom att erbjuda personlig vägledning från 
mentorer vill förvaltningen ge Stockholmsjobbare bättre 
förutsättningar att hitta arbete och etablera sig i samhället. Att vara 
Stockholmsmentor innebär att du delar med dig av din erfarenhet, 
kompetens och branschkännedom en gång i månaden under sex 
månader. Genom ditt engagemang gör du stor skillnad för någon 
som vill etablera sig på arbetsmarknaden. Samtidigt får du själv nya 
kunskaper, ett utökat nätverk och värdefulla perspektiv. 
Att vara mentor är enkelt, förutom engagemang behöver du: 
• Bo eller arbeta i Hässelby-Vällingby stadsdelsområde. 
• Avsätta tid en gång i månaden i sex månader, på din fritid. 
Vi behöver hjälp att hitta fler mentorer så förvaltningen hoppas att 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds ledamöter och ersättare vill 
delta och/eller sprida informationen vidare i sina nätverk. 
  
Förvaltningen har inlett ett samarbete med Södertörns högskola med 
syfte att de ska utvärdera förvaltningens arbete mot de öppna 
drogscenerna i Hässelby-Vällingby. Förvaltningen har sedan 2023 
arbetat aktivt med polisens modell SARA och detta arbete ska nu 
utvärderas. Forskarna ska också ge återkoppling på det pågående 
arbetet och vägledning för det fortsatta arbetet. 
  
Den 7 februari 2025 är det dags för ytterligare verksamheter inom 
äldreomsorgen att bli Silviacertifierade. Denna gång är det 
beställarenheten och den förebyggande verksamheten som 
certifieras. Alla deltagande medarbetar får ett diplom och det hela 
firas med tårta. Ordförande i Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
Lisa Carlsson (S) deltar och håller tal. 
  
Den 18 februari kl 17.00 är det medborgardialog med 
trygghetsvandring. Samling vid Vällingby torg, utanför ingången 
till tunnelbanan. 
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Medborgarförslag 
 

§ 5 
Medborgarförslag 2025 – Ett nytt år för effektivare 
samverkan  
Svar på Medborgarförslag dnr: HV2024/871 
HV 2024/817 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag kring effektivare samverkan har inkommit till 
förvaltningen. Förslaget föreslå en samverkansorganisation 
bestående av olika aktörer. 
Skribenten menar att många initiativ och betydande arbete pågår för 
att göra vårt samhälle och närområde tryggare och mer mänskligt, 
men dock har det inte lyckats skapa den synergi och den effektiva 
samverkan som behövs. 
 
Utmaningar med gängkriminalitet, skjutningar och bombningar är 
en stark motståndare som berövar oss vår vardagsfrid och, tragiskt 
nog, våra barns trygghet och i många fall deras framtid. 
 
Skribentens förslag innebär att civilsamhället inklusive föreningar, 
trossamfund, politiker, stadsdelsförvaltningen, polisen och 
näringsidkare ska ingå i denna rörelse. 
 
Skribenten har lagt fram några konkreta förslag: 

 Workshop med olika aktörer, civilsamhälle, förvaltningen, 
politiker, polis och näringsidkare. 

 Arbetsgrupp som ska planera workshopen och hålla ihop 
arbetet. 

 Workshop ska genomföras flera gånger per år. 
 Beviljat föreningsbidrag ska innebära ett krav på samverkan. 
   

Förvaltningen instämmer i skribentens skrivning om att alla aktörer, 
civilsamhället inklusive föreningar och trossamfund, politiker, 
stadsdelsförvaltningen, polisen och näringsidkare måste arbeta 
tillsammans för att våra barn och unga ska få möjlighet att växa upp 
i en trygg miljö. 
 
Förvaltningen anser att det arbete som görs i samverkan med olika 
aktörer vars metoder bygger på Brottsförebyggande rådet, Brå:s 
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rekommendationer är en bra grund för det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet. 
 
Förvaltningen planerar att genomföra en föreningsdag i februari 
2025, dit samtliga registrerade föreningar i stadsdelsområdet bjuds 
in. 
 
Att få flera aktörer att ansluta till det systematiska och 
förebyggande arbetet som förvaltningen leder välkomnas alltid. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/817-2 Svar på Medborgarförslag 2024/817 
 HV 2024/817-1 Medborgarförslag Effektivare samarbete 
 HV 2024/817-3 Medborgarförslag til Vällingby-hässelby 

SDN -Bortredigerad 
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Beslutsärenden 
 

§ 6 
Nedskrivningar av kundfordringar  
HV 2024/795 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd skriver ned kundfordringar och 
löneskulder med belopp 1 819 462, 15 kronor. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I 3 kap § 2 i stadens regler för ekonomisk förvaltning regleras 
nämnds ansvar för sin fakturering, krav- och inkassoverksamhet. 
Enligt dessa ska en osäker fordran skrivas av eller ned då alla 
inkassoåtgärder vidtagits. Detta ska ske senast efter ett år. 
Nedskrivningen innebär att fordran tas bort ut räkenskaperna. En 
gäldenär är dock fortfarande betalningsskyldig även om fordran 
bokföringsmässigt skrivits ned och avförts ur räkenskaperna. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/795-1 Nedskrivning av kundfordringar 2023 
 HV 2024/795-2 Bilaga - cu16_1984 
 HV 2024/795-3 Bilaga - gl18ba_1406956 
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§ 7 
Föreningsbidrag 2025  
HV 2025/9 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att fördela 
föreningsbidrag samt bidrag för lovaktiviteter för 2025 enligt 
förvaltningens förslag. 
  
1 385 000 kr totalt, varav 1 025 000 kronor till föreningsbidrag och 
360 000 kronor till bidrag för lovaktiviteter riktade till barn och 
unga. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd fördelar årligen bidrag till 
föreningar. Totalt har 35 föreningar lämnat in sammanlagt 48 
ansökningar om föreningsbidrag. Av dessa har 13 föreningar ansökt 
om bidrag för lovaktiviteter för barn och unga i åldrarna 7–17 år. 
 
Förvaltningen föreslår att 25 föreningar beviljas bidrag om totalt 1 
385 000 kronor, varav 1 025 000 kronor avser föreningsbidrag och 
360 000 kronor avser bidrag för lovaktiviteter riktade till barn och 
unga i åldrarna 7–17 år. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Upplysning 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras 
Amin  (M), ledamot Busra Kocaturk (M), ledamot Fatima Nur (L), 
ledamot Saad Gourrada (C) och tjänstgörande ersättare Jenny 
Holking (SD) avstår från att delta i beslut. 
  
Jäv 
Ledamot Robert Fischer (S), ersättare Norma Aranda de Gutierrez 
(S) och ersättare Selomon Keleta (S) deltog inte i handläggningen i 
detta ärende på grund av jäv. 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada 
(C) lämnar följande särskilda uttalande: 
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"Civilsamhället är en av samhällets grundbultar. Föreningslivet 
bidrar till att skapa mening och gemenskap. Alla som vägleder 
peppar, utbildar och är förebilder betyder mycket för barn, unga och 
äldre. Föreningslivet i Hässelby-Vällingby spelar en viktig och 
förebyggande roll. Stadsdelsnämndens bidrag till föreningarna ska 
stärka möjligheten att erbjuda ett brett utbud av fritids- och 
kulturaktiviteter, stötta det lokala civilsamhället och ge mervärde 
till nämndens verksamhet. Ett aktivt civilsamhälle bryter ensamhet, 
bidrar till integration och meningsfulla fritids- och kulturaktiviteter.  
  
Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet har 
efterfrågat att föreningar, och då särskilt nya föreningar kommer till 
nämnden och presenterar sina verksamheter, det har ännu inte skett. 
Vi har blivit varse att det planeras en föreningsdag i februari dit vi 
hoppas att nämndens politiker blir inbjudna. Underlagen till 
besluten har blivit något mer utförliga. Vi förstår givetvis att 
förvaltningen behöver begränsa sin textmassa och att alla 
handlingar till ärendet inte måste ligga i tjänsteutlåtandet. Men vi 
efterfrågar bättre motiveringar för att vi ska vara trygga med 
besluten. Detta gäller främst den ekonomiska uppdelningen. 
Exempelvis får en förening som arrangerar dagkollo under sportlov, 
påsklov och höstlov bidrag för 80 kr per barn och dag. En annan 
förening som också arrangerar dagkollo får 375 kr per barn och dag. 
Det kan hända att den ena föreningens verksamhet är mer än fyra 
gånger så kostsam som den andra föreningens, men utifrån den lilla 
beskrivningen som finns i tjänsteutlåtandet är det svårt att se att så 
skulle vara fallet. En annan förening får totalt 30 000 kr för kollo på 
sommar- och höstlov. Det framgår inte hur många barn det gäller 
och det är därav svårt att bedöma om beloppet är rimligt.  Vi har 
enbart att utgå från en kortfattad och knapphändig beskrivning av 
vad för aktiviteter som föreningarna planerar. Därav deltar vi inte i 
beslutet." 
  
Tjänstgörande ersättare Jenny Holking (SD) lämnar följande 
särskilda uttalande: 
  
"Som opposition är det svårt att få full insyn i hela processen kring 
besluten om föreningsbidrag, inklusive vilka kriterier som avgör när 
bidrag beviljas eller avslås. Även om det inte finns något som tyder 
på några oegentligheter, väljer vi att avstå från att delta i beslutet på 
grund av den begränsade insynen." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2025/9-2 Föreningsbidrag 2025 
 
 
  

Sida 12 (33)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-30 

  
Remisser 
 

§ 8 
Yttrande över planärende på samråd, Hemsamariten 1  
Remiss av S-Dp 2020-12922 
HV 2024/794 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som yttrande över planförslaget och expedierar 
ärendet med omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Detaljplan för fastigheten Hemsamariten 1 intill Råckstavägen i 
Råcksta, S-Dp 2020-12922, har skickats till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsförvaltning på plansamråd. 
 
 
 
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning, avdelningen för 
verksamhetsstöd och stadsmiljö, har tagit del av rubricerade 
planhandlingar. Sammanfattningsvis anser stadsdelsförvaltningen 
att vissa aspekter bör arbetas vidare på, såsom skyfallslösning och 
gestaltning. Förvaltningen önskar en analys av den sammantagna 
effekten av de pågående planarbetena i området. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Tjänstgörande ersättare Jenny Holking (SD) lämnar ett eget förslag 
till beslut och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Tjänstgörande ersättare Jenny Holking (SD) reserverar sig mot 
beslutet enligt nedan: 
  
"Förslag till beslut 
1. Att stadsdelsnämnden avslå förvaltningens förslag på beslut. 
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2. Att stadsdelsnämndens svar på remissen i stället är att avråda från 
bygge enligt planärendet på platsen. 
3. Därutöver anföra följande: 
 
I anslutning till den fastighet som föreslås i planärendet ligger två 
förskolor. Barnen på dessa förskolor använder fältet och 
skogsdungen för lek och spel, men denna möjlighet riskerar att 
försvinna om byggplanerna förverkligas. 
Råckstavägen omges av idylliska kvarter med villor och 
flerbostadshus som har tillgång till lummig grönska och öppna fält. 
Tyvärr byggs flera av Råckstas gröna områden gradvis bort, ersatta 
av betong och glas, utan hänsyn till närområdet och dess boende." 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Saad Gourrada (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Centerpartiet anser att vård och omsorg är viktigt i vår stadsdel. Vi 
ser positivt på att ett planärende tas fram med utgångspunkt att fler 
äldre i Hässelby-Vällingby får tillgång till vård i närområdet. 
Planärendet innehåller dock ett flertal brister. Centerpartiet vill att 
befintliga träd ska värnas i så stor utsträckning som möjligt. Det är 
av yttersta vikt att trädraden längs med Råckstavägen står kvar och 
att växligheten behålls. Vi ser hanteringen av dagvatten med oro. 
Planområdet ligger i ett lågområde där dagvatten och skyfallsvatten 
samlas. Genom en ny höjdsättning ska flödet ledas norr om 
planområdet. Det pågår dock ett annat planarbete norr om 
planområdet inom fastigheten Vårdhemmet 2 för att möjliggöra 300 
nya bostäder. 
Vi efterfrågar därmed en sammantagen analys över hur dagvatten 
och skyfallsvatten påverkat dessa och området i närheten." 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/794-7 Samrådsyttrande planförslag Hemsamariten 
1 

 HV 2024/794-8 Planbeskrivning, samråd_11612019_2_6 (4)  
 HV 2024/794-9 Plankarta, samråd_11606979_2_6 (3)  
 HV 2024/794-1 Planärende på samråd Hemsamariten 1  
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§ 9 
Handlingsplan mot rasism  
Remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2024/1035 
HV 2024/783 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
yttrande över remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Staden har tidigare tagit flera initiativ till insatser med syfte att 
motverka rasism men det har aldrig antagits ett samlat 
styrdokument för stadens arbete mot rasism. Handlingsplanen mot 
rasism syftar till att stärka och utveckla Stockholm stads arbete mot 
rasism och riktar sig mot samtliga nämnder och bolagsstyrelser. 
Handlingsplanen är kopplad till Stockholm stads program för de 
mänskliga rättigheterna. Det övergripande målet med 
handlingsplanen är att Stockholm stads verksamheter ska vara fria 
från alla former av rasism. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Tjänstgörande ersättare Jenny Holking (SD) lämnar ett eget förslag 
till beslut och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Tjänstgörande ersättare Jenny Holking (SD) reserverar sig mot 
beslutet enligt nedan: 
  
"Förslag till beslut 
 
1. Att Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Därutöver anföra följande: 
  
Handlingsplanen mot rasism är kopplad till Stockholms stads 
program för de mänskliga rättigheterna. I handlingsplanen lyfts 
särskilt fem former av rasism: afrofobi, antisemitism, antiziganism, 
islamofobi och rasism mot samer. 
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Sverigedemokraterna delar inställningen att alla former av rasism 
skall bekämpas. Ett antal prioriterade grupper pekas ut, och vi 
ställer oss bakom urvalet men vill även inkludera gruppen som 
berörs av svenskfientlighet. Det vill säga svenska medborgare utan 
invandrarbakgrund som utsätts för glåpord och nedsättande uttryck. 
Dessa problem är som mest påtagliga i grundskolor i invandrartäta 
områden. 
  
Därutöver noterar vi att islamofobi beskrivs som en form av rasism. 
Vi instämmer inte i kategoriseringen att fördomar mot en religion 
kan betraktas som rasism, utan menar snarare att det rör sig om 
fördomar eller felaktiga stereotyper. Sverigedemokraterna anser att 
alla människor som följer svenska lagar, normer och värderingar 
ska behandlas med respekt oavsett religionstillhörighet. Samtidigt 
kan samhället inte blunda för den växande islamismen i Sverige. 
Exempelvis finns källarmoskéer som har radikaliserat IS-krigare, 
internationellt efterlysta och sanktionerade imamer som föreläser 
hos skattefinansierade islamiska föreningar samt moskéer med 
kopplingar till organisationer med oklar finansiering. Vidare finns 
kopplingar mellan Iran, Muslimska brödraskapet och 
gängkriminalitet, liksom terrordåd riktade mot synagogor. Dessa är 
exempel på rörelser som anser sig själva beröras av ”islamofobi”. 
  
Vi hade önskat att strategin på ett tydligare sätt skulle skilja mellan 
å ena sidan en positiv islam, som strävar efter kulturell och språklig 
integration i Sverige, och å andra sidan en separatistisk och politisk-
ideologisk islamism." 
  
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada 
(C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Stockholm ska vara en stad fri från alla former av rasism. I arbetet 
för att uppnå det behövs en styrande handlingsplan med tydliga mål, 
i likhet med andra centrala styrdokument i staden. Men för att det 
ska bli mer än bara en pappersprodukt behövs det konkretion och 
uppföljningsbara mål. Det saknas i den handlingsplan som nu läggs 
fram. 
 
  
Att nu överlåta till nämnderna och bolagen att sina 
verksamhetsplaner själva sätta upp mål och aktiviteter innebär att 
inget händer förrän tidigast 2026. Samtliga nämnder och bolag i 
staden har redan färdigställt sina verksamhetsplaner för året. Detta 
innebär att hela mandatperioden kommer att ha gått innan 
programmet mot rasism ens börjat omsättas i praktisk handling. Det 
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är i nuläget även oklart vad som ska rapporteras till fullmäktige 
gällande handlingsplanens implementering. 
  
Olika händelser globalt kan göra att rasism mot specifika grupper 
blossar upp och blir särskilt påtaglig. Så som det exempelvis har 
blivit vad gäller rasism mot judar, det vill säga antisemitism, sedan 
den 7 oktober 2023. Därför måste arbetet mot rasism alltid vara 
aktivt och strukturerat. 
  
Vi vill också uppmärksamma att listan med vilka former av rasism 
som handlingsplanen särskilt ska uppmärksamma innehåller 
definieringar som kan uppfattas ha olika tyngd. Det finns en risk 
med att nämna vissa former av rasism och utesluta andra. All form 
av rasism är vedervärdig. Ordet hat används till exempel kopplat till 
afrofobi, antisemitism och rasism mot samer, men islamofobi 
benämns endast som fördomar och fientlighet mot islam och 
muslimer. Det kan tolkas som att olika typer av rasism väger olika 
tungt. 
  
Stadsdelens olika verksamheter har ett viktigt kunskapsfrämjande 
uppdrag för att synliggöra rasism i dess olika former men också i att 
motverka rasism. I tillämpandet av den handlingsplan som nu läggs 
fram ser vi vikten av att gå från ord till handling. Ingen ska utsättas 
för rasism i Stockholm. Vi har alla ett ansvar att säkerställa att våra 
verksamheter är trygga och välkomnande miljöer. 
  
En handlingsplan som ska göra skillnad behöver vara konkret och 
ha tydliga målsättningar, uppföljningsbara indikatorer och en tydlig 
redovisning av implementeringen till fullmäktige. Den föreslagna 
planen i dess nuvarande form brister på samtliga dessa punkter." 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/783-2 Handlingsplan för arbetet mot rasism 
 HV 2024/783-1.2 Bilaga 1 
 HV 2024/783-1 Följebrev Handlingsplan för arbete mot 

rasism, KS 2024/1035 
 HV 2024/783-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2024/1035 Tjänsteutlåtande 
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§ 10 
Svar på remiss om motion angående språktest i 
förskolan  
HV 2024/833 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar 
på remissen och överlämnar det till Kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En motion har inkommit till Kommunstyrelsen från Andréa Hedin 
och Sophia Granswed Baat, Moderaterna, som föreslår att ett 
språktest i svenska införs som krav för att få anställas i förskolan. 
Språktestet bör vara utformat för att säkerställa att personalen har en 
tillräcklig nivå i både tal och skrift för att kunna kommunicera 
korrekt och effektivt med barnen. Syftet med testet är att säkerställa 
att personalen kan hantera svenska språket på en nivå som främjar 
barnens utveckling. Att personalen har tillräckliga språkkunskaper i 
svenska är inte bara viktigt för barnens utveckling. Det är även 
viktigt för kommunikationen inom personalgruppen och gentemot 
vårdnadshavare. Med anledning av detta föreslår motionärerna att 
Kommunstyrelsen verkar för att språktest införs vid nyrekrytering 
av personal till förskolan. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut: 
1. Att tillstyrka motionen i sin helhet 
2. Att därutöver anföra: 
  
Språket är en avgörande nyckel till barns inlärning och utveckling. I 
förskolan läggs grunden för vidare språkkunskaper som påverkar 
barnens förutsättningar genom hela deras skolgång. Tyvärr ser vi 
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alltför många barn börja förskoleklass utan tillräckliga 
språkkunskaper i svenska, vilket skapar hinder för deras fortsatta 
lärande och skolans kompensatoriska uppdrag. Därför är det viktigt 
att säkerställa en hög nivå av språklig kompetens bland 
förskolepersonalen. Andra kommuner går nu före Stockholm i 
denna fråga och det finns ett tydligt fackligt stöd. 
 
Personalens språkkunskaper påverkar inte bara barnens 
språkutveckling, utan är viktiga för en god kvalitet i hela förskolans 
verksamhet. Bristande språkkunskaper kan leda till missförstånd 
och påverka barnens trygghet negativt. För barn som inte talar 
svenska hemma är förskolan ofta den viktigaste platsen för 
språkutveckling. Här blir personalens förmåga att uttrycka sig 
tydligt och korrekt på svenska helt avgörande." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/833-2 Svar på remiss om motion om språktest i 
förskolan 

 HV 2024/833-1 Följebrev Motion angående språktest i 
förskolan 

 HV 2024/833-1.1 Motion angående språktest i förskolan 
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Rapporter och ärenden som anmäls 
 

§ 11 
Svar på skrivelse från Moderaterna om Guldets 
parklekshus i Grimsta  
HV 2024/728 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att ärendet läggs till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna har genom en skrivelse inkommit med en fråga 
avseende Guldets parklekshus i Grimsta. Frågan avser att 
upprustning av parklekshuset dröjt och frågeställarna undrar därför 
vilken tidplan som finns för upprustning av parklekshuset. 
Stadsdelsförvaltningen har i tjänsteutlåtandet sammanställt underlag 
som svar på frågan. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/728-1 Svar på skrivelse från Moderaterna om 
Guldets parklekshus i Grimsta 

 HV 2024/728-2 Skrivelse från Moderaterna angående 
Guldets parklekshus i Grimsta 
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§ 12 
Svar på skrivelse från Moderaterna angående 
promenadvägar i Vällingby  
HV 2024/812 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna inkom 21 november 2024 med en skrivelse om 
trafiksäkerheten på promenadvägarna i Vällingby. Skrivelsen 
önskar svar på om förvaltningen har kännedom om trafikeringen av 
stadsdelens gång- och cykelvägar det vill säga om har mätningar 
över användningen utförts nyligen, samt om vilka åtgärder som tas 
av förvaltningen för att minimera riskerna med att flera olika typer 
av trafikanter ska samverka på gångvägar i stadsdelen? 
 
Stadsdelsförvaltningen delar åsikten att det är viktigt att 
stadsdelsområdets parkvägar känns trygga och säkra att transportera 
sig på. Förvaltningen arbetar kontinuerligt med 
framkomlighetshöjande åtgärder på parkvägarna. I årets budget 
finns även ett uppdrag om att arbeta för ökad trafiksäkerhet. 
  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/812-2 Svar på skrivelse från Moderaterna om 
promenadvägar i Vällingby 

 HV 2024/812-1 Skrivelse angående angående 
promenadvägar i Vällingby från (M)  
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§ 13 
Svar på skrivelse från Moderaterna angående grönskan i 
Stockholm  
HV 2024/814 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna inkom 21 november 2024 med skrivelse om att minst 
1 300 hektar grönska försvunnit från svenska städer (minst 50 000 
invånare) de senaste fem åren enligt Sveriges Radio. 
 
 
 
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning och dess upphandlade 
entreprenörer arbetar på bred front för att bevara, utveckla och öka 
kvaliteten på stadsdelsområdets grönstruktur. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Anteckning 
Ledamot Aras Amin med fler (M) önskar få det fört till protokollet 
att Carl Bondes skog är av stor vikt för Hässelby-Vällingby. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/814-2 Svar på skrivelse från Moderaterna om 
Grönskan i Stockholm 

 HV 2024/814-1 Skrivelse angående grönskan i Stockholms 
från (M)  
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§ 14 
Svar på skrivelse angående företagsklimatet  
Svar på skrivelse angående företagsklimatet från 
Moderaterna, Kristdemokraterna, Liberalerna och 
Centerpartiet 
HV 2024/813 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt Svenskt Näringslivs senaste ranking av företagsklimatet, som 
bygger på svar från över 30 000 företag, vilka har fler än 25 
anställda, i landets 290 kommuner, har Stockholms stad tappat 14 
placeringar, från plats 93 förra året till plats 107 i år. 
 
 
Med anledning av detta har Moderaterna, Kristdemokraterna, 
Liberalerna och Centerpartiet gjort en skrivelse med några frågor. 
 
 
1. Har Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltningen genomfört någon 
analys av det lokala företagsklimatet? 
 
Förvaltningen har under 2024 i samverkan med SBR – Stockholm 
Business Region, tagit fram underlag för hur det lokala företagandet 
ser ut i stadsdelsområdet, både med antal företag, antal arbetsplatser 
och antal anställda. 
 
I Hässelby-Vällingby stadsdelsområde finns det cirka 2 800 
registrerade företag, varav drygt 100 stycken har fler än 25 
anställda. Stockholms stad som arbetsgivare är ej inräknad. 
 
Den största delen är företag/företagare som har mellan 0-2 
anställda, ca 2 250 stycken. Inom stadsdelen Hässelby villastad 
återfinns flest företag, ca 775 stycken. 
 
Tillsammans med SBR har förvaltningen genomfört sju 
företagsbesök under hösten. Dessa har varit belägna i olika 
stadsdelar och företagen har haft olika huvudsysslor. Syftet med 
besöken har varit att lyssna in vilka behov som finns hos 
företagarna, till exempel när det gäller bemanning, lokaliteter och 
behov av kontakter med staden. 
 
 
2. Vilka åtgärder avser stadsdelsförvaltningen att vidta för att 
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förbättra relationen till näringslivet? 
 
Förvaltningen kommer fortsätta genomföra företagsbesök under 
2025 för att skapa en bättre och närmare relation till näringslivet. 
 
 
Förvaltningen är adjungerande i den lokala företagarföreningen 
VHV – Vinsta, Hässelby, Vällingby. Där kommer styrelsen verka 
för ett ökat antal medlemmar under 2025 samt bjuda in till dialoger 
kring näringslivet. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/813-2 Svar på skrivelse från Moderaterna, 
Kristdemokraterna, Liberalerna och Centerpartiet angående 
företagsklimatet 

 HV 2024/813-1 Skrivelse angående företagsklimatet från 
(M) (KD) (L) och (C)  
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§ 15 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna om 
otrygghet kring Hässelby torg  
HV 2024/815 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna (SD) inkom 21 november 2024 med en 
skrivelse med frågor om K-märkning av Engelska parken i 
Hässelby gård. Följande frågor ställs: 
  

 Har Engelska parken, i anslutning till Hässelby torg, 
verkligen en K-märkning? 

 Om så är fallet, vilka möjligheter finns för att häva en sådan 
K-märkning? 

  
Förvaltningen delar uppfattningen att tryggheten runt Hässelby 
gårds centrum behöver stärkas och samverkar aktivt för att hitta 
möjliga lösningar som kan bidra till detta, både i parken och runt 
torget. 
 
Engelska parken ligger inom ett område som har pekats ut som 
särskilt värdefulla för kulturmiljövården i Stockholms stad. 
Eftersom trygghetsskapande åtgärder är möjliga på platsen så länge 
de görs med hänsyn till platsens karaktär och kulturhistoriska 
värden så anses inget behov om upphävande föreligga. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Tjänstgörande ersättare Jenny Holking (SD) lämnar ett eget förslag 
till beslut och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Tjänstgörande ersättare Jenny Holking (SD) reserverar sig mot 
beslutet enligt nedan: 
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"Förslag till beslut 
1. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att snarast påbörja 
trygghetsskapande åtgärder kring Engelska parken. 
2. Att alternativa användningsområden av ytan där parken ligger ses 
över för att långsiktigt förbättra tryggheten kring Hässelby torg. 
3. Därutöver anföra följande: 
  
 
Vi vill tacka för klargörandet kring det som på tidigare nämnd 
benämndes som k-märkning. Samtidigt vill vi understryka att den 
engelska parken i anslutning till Hässelby torg bidrar till en känsla 
av otrygghet i området. Parkens nuvarande planlösning uppmuntrar 
verksamheter som skapar otrygghet, såsom narkotikahandel och att 
olika grupper, exempelvis missbrukare, samlas där. 
  
Platsen har sannolikt aldrig bidragit till ökad trygghet eller trivsel i 
Hässelby gård. Om Stadsmuseet anser att platsens historia är värd 
att bevara, kan detta göras genom fotografering och annan 
dokumentation. Vi föreslår att alternativa användningsområden för 
platsen övervägs, till exempel bostäder, arbetsplatser, idrottsytor, 
lekplatser eller andra funktioner som främjar trygghet och trivsel i 
området." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/815-2 Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna 
om otrygghet och K-märkning 

 HV 2024/815-1 Skrivelse angående otrygghet Hässelby gård 
från (SD)  
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§ 16 
Protokoll från Hässelby-Vällingby pensionärsråd  
Möte 20 januari 2025 
HV 2025/2 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråds 
möte 20 januari 2025 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
20 januari 2025. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2025/2-12 Protokoll från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 

 HV 2025/2-4 Protokoll från pensionärsrådet 2025-01-20 
 HV 2025/2-5 Protokoll från pensionärsrådet 9 december 

2025 
 HV 2025/2-6 Inbjudan till workshop 
 HV 2025/2-7 Bilaga 2 protokoll nr 11 från KPR 2024-12-10 
 HV 2025/2-8 Äldreomsorgens årsrapport  
 HV 2025/2-9 Bilaga 4 Hässelby Villastad PRO nyhetsbrev 

nr 1 2025 
 HV 2025/2-10 Bilaga till KPR 2024-12-10 Uttalande ärende 

9. Projektet Framtidens socialtjänst_ 
 HV 2025/2-11 Bilaga 5 Tjänsteutlåtande - 

Funktionsbeskrivning syn-och hörselinstruktör (2) 
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§ 17 
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnders gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor  
10 december 2024 
HV 2023/953 
 

Beslut  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnders 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor 10 december 2024 
anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnders 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor 10 december 2024 
anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/953-29 Protokoll från Bromma och Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnders gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor 

 HV 2023/953-30 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 
2024-12-10  

 HV 2023/953-31 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 
2024-12-10 bilaga 1 organisationsskiss och årshjul  
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§ 18 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
Under tidsperioden till 7 till 21 januari 2025 
HV 2025/4 
 

Beslut  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd avseende 
tidsperioden 7 till 21 januari 2025 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämndavseende 
tidsperioden 7 till 21 januari 2025 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2025/4-2 Ärendelista för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

 HV 2025/4-1 Ärendelista 241219 till 250107  
 
 
  

Sida 29 (33)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-30 

§ 19 
Tjänstemannabeslut fattade på delegation  
Anmälda under tidsperioden 3 till 21 januari 2025 
HV 2025/5 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation som anmälts under 
tidsperioden 3 till 21 januari 2025 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 3 till 
21 januari 2025 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2025/5-1 Tjänstemannabeslut fattade på delegation 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-30 

§ 20 
Övriga frågor  

Beslut  
Förslag till beslut 
Två skrivelser från Sverigedemokraterna tas emot. Skrivelserna 
handlar om medborgarkontor i Hässelby-Vällingby och tillgång till 
simhallar i Hässelby-Vällingby. Ordförande Lisa Carlsson (S) 
föreslår att skrivelserna lämnas till förvaltningen för beredning och 
besvarande. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt ordförandes förslag. Skrivelse om 
medborgarkontor i Hässelby-Vällingby och skrivelse om tillgång 
till simhallar i Västerort, båda från Sverigedemokraterna lämnas till 
förvaltningen för beredning och besvarande. 
  
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att det ska utgå arvode för 
utbildning för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 31 januari 2025. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt ordförandes förslag. Arvode ska utgå för 
utbildning för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 31 januari 2025. 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-30 

  
Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 21 
Borttagen på grund av sekretess  
Protokoll nummer 1, 2 och 3 för år 2025 social delegation 
HV 2025/1 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-30 

§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
JO diarienummer 3842-2024 
HV 2024/774 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/774-1 Begäran om yttrande  
 HV 2024/774-2 JO-anmälan 
 HV 2024/774-4 Tjänsteutlåtande, yttrande till JO i enskilt 

ärende 
 HV 2024/774-3 Mejlkonversation vårdnadshavare- 

socialtjänst 
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